



CHATEAU
GRAND MAYNE
grand cru classé

2001

SUPERFICIE

AREA OF PRODUCTION

17ha
43 acres

GÉOLOGIE

TERROIR

Côteau argilo-calcaire et pied de côteau d'argile et sables anciens sur argile
Slope clay and limestone and foot of the slope clay and old sand on clay

ÂGE MOYEN DES VIGNES

AVERAGE AGE OF THE VINES

35 ans
35 years

RENDEMENT

YIELD

37hl
37ha

VINIFICATION

Cuves bois et inox thermo-régulées
Wooden and stainless steel tanks with temperature control

ÉLEVAGE

AGEING

18 mois en barriques (70% neuves - 30% 1 an)
18 month in barrels (70% new - 30% 1 year)

ALCOOL

ALCOHOL

14% vol.

ASSEMBLAGE

BLEND

75% Merlot
15% Cabernet Franc
10% Cabernet Sauvignon

PRODUCTION

54.000 bouteilles / 4.500 caisses
54.000 bottles / 4.500 cases

**Robert Parker
THE WINE ADVOCATE**

Grand Mayne is one of my favorite Bordeaux estates for both high quality and good value. The 2001 does not possess the power and depth of either the 2000 or 1998, but it is impeccably well-made. Husky, but sexy, this nicely textured, dark ruby/purple-colored effort reveals hints of espresso roast intermixed with creamy vanillin, blackberries, and currants. While foursquare/monolithic, it exhibits good sweetness and purity, medium body, and ripe tannin. Give it another 1-2 years of cellaring, and consume it over the following 12-15 years. 89/100. June 2004.

Grand Mayne est l'une de mes propriété favorite à Bordeaux à la fois pour sa grande qualité et pour son prix. Le 2001 n'a ni la puissance, ni la profondeur des 2000 et 1998, mais il est fait de façon impeccable. Costaud mais sensuel et pourvu d'une agréable texture, il présente une couleur rubis pourpre foncé et déploie des notes de café torréfié mêlé de vanilline crémeuse, de mûre, de groseille et de cassis. Tout carré et monolithique qu'il soit, il atteste d'une douceur et d'une pureté de bon aloi, d'une corpulence et de tannins mûrs. A boire dans les 12 à 15 ans. 89/100. Juin 2004.

LA REVUE DU VIN DE FRANCE

CHATEAU GRAND MAYNE ****
Nez puissant de fruits noirs et de boisé toasté, bouche solide aux tanins gras. Grande longueur.

**Jancis Robinson
THE FINANCIAL TIMES**

Ch Grand Mayne 2001 St-Émilion 17/20
Drink 2006-16
Kerpow! Excellent colour and attractively dry (as in the opposite of sweet). Real depth of flavour. Soft, round yet powerful underneath. Explosive!